

華藝電子書平台改版懶人包

iRead eBooks 全新升級

(Please refer to page 11 for the English version)

改版重點

- 全新平台與APP將於**9/2(二)**上線
- 新版本將增設**圖書館專屬網址** <https://圖書館簡碼.airitibooks.com>
- 將於**7/1**開放帳密串接測試，**8/5**開放完整內測，邀請圖書館共同參與

iRead ebooks 華藝電子書改版時間要點

準備階段

6/30

雙階段測試

8/31

9/1
停機

9/2
上線

6/30前

測試前置準備

- 須請圖書館協助，在SSO串接設定中，加入新的網址及IP
- 提供測試用帳號密碼

7/1 ~ 8/4

帳密串接測試

- 準備工作完成後，華藝即會開始以前述測試資料，嘗試連線。
- 若遇問題，將於此期間主動聯繫技術窗口，共同排除。

8/5 ~ 8/31

β版本功能測試

- 平台測試：8/5起即可進入專屬網址進行測試。
- APP測試：請填寫下一頁的[問卷](#)，提供帳號。

9/1

停機日

- 遠端連線設定更新
- 圖書館連結網址更新



階段一：帳密整合與系統設定 (截止：6/30)

(1) 帳密串接設定

- 加入新平台網址：
<https://圖書館簡碼.airitibooks.com>
- 納入新平台IP：
60.199.165.30

備註： 圖書館簡碼請見信件。

(2) 提供測試帳密

- 填寫[Google問卷](#)
- 提供可於7/1-8/4進行連線測試的帳號

備註： 帳號僅會用於華藝連線測試使用，保證書隨附於信。

(3) 通知華藝

- 確認上述設定及問卷均填寫完畢後，再請通知華藝端。
(信件回復、或聯繫業務同仁皆可，謝謝您的協助！)

階段二：測試階段 (7/1-8/31)

帳密串接測試

7/1(二) - 8/4(一)

在收到測試用帳號後，華藝即會安排工程師進行新版平台的SSO串接。

如果在串接即後續測試連線時遇到問題，我們會依照問卷中的聯絡資訊，洽請貴校技術窗口協助，確保在測試階段排除問題，讓所有機構帳號均可通行無阻！

β版本功能測試

8/5(二) - 8/31(日)

自8/5起，華藝電子書平台將開放beta版本的功能內測，邀請您搶先體驗並協助抓蟲！

- 平台測試：直接連線至單位專屬網址 <https://圖書館簡碼.airitibooks.com>
- APP測試：請填寫[第4頁之Google問卷](#)，我們將為您開通測試權限

備註： 為避免讀者誤連至內測網站，本次β版本功能測試**暫不支持Proxy連線**，相關設定請參考第8頁說明，請協助於9/1停機日進行更新。

β版本功能測試

8/5(二) - 8/31(日)

測試中建議可以特別查核：

- ☐ 不同登入方式(ex.校內IP、單位帳號SSO)，是否都可以正常操作。
- ☐ 查詢功能是否能協助您，找到符合期待的書籍。
- ☐ 使用不同裝置時，是否都能容易地操作及瀏覽網頁。
- ☐ 線上閱讀或APP下載閱讀，在體驗上是否順暢。

備註： beta版本測試的所有紀錄與資料均會清除，不納入正式統計，請放心使用!



階段三：停機日 (9/1)



- ☐ 確認遠端存取途徑(VPN、PROXY和EZproxy)的相關設定已經更新至新平台版本。

域名: airitibooks.com

IP: 60.199.165.30

- ☐ 圖書館網站中，華藝電子書的舊網址，也要更換為新平台的學校專屬網址喔！

<https://圖書館簡碼.airitibooks.com>

備註：圖書館簡碼請見信件。

Proxy Stanza config設定(以EZproxy為例)

Title iRead eBooks

URL https://www.airitibooks.com

DJ airitibooks.com

重要! 讓EZproxy能在您的專屬網址上運作。

Domain www.airitilibrary.com

Domain www.airitiaci.com

Domain www.iread.com.tw

Domain www.ainoscosearch.com

備註:

- 為了讓EZproxy能順利代理「iRead ebooks」服務，如有需要，請協助將新的IP位置 60.199.165.30，加入EZproxy伺服器的防火牆白名單，以允許代理伺服器對該網站的正常連線。
- 若圖書館系統廠商為飛資德，飛資德會於9/1協助做好Ezproxy設定，圖書館不需自行修改。

階段四：正式上線 (9/2)

關於新平台的更多資訊：

[完整改版QA文件](#)

[新舊平台比較表](#)

聯絡資訊

books@airiti.com

0800-000-747

iRead eBooks Upgrade Quick Guide

All-New Version

Highlights

- The new platform and app will officially launch on **Tuesday, September 2.**
- The new version will introduce a **dedicated URL** for each library:
<https://LibraryCode.airitibooks.com>
- A full internal testing phase will open on **August 5**, and libraries are invited to participate.

iRead eBooks Upgrade Key Dates

Preparation Phase 6/30

Two-Phase Testing

8/31 9/1 Downtime 9/2 Launch

Before 6/30

Pre-test Preparation

- The library's assistance is required to add the new URL and IP in the single sign-on (SSO) settings.
- Please provide test account credentials.

7/1 ~ 8/4

Single Sign-On (SSO) Test

- Once preparations are complete, we will begin testing with the provided data.
- If issues arise, we will contact the IT liaison for troubleshooting..

8/5 ~ 8/31

β Version Feature Testing

- Platform Testing: Starting from August 5, you can access your dedicated URL to begin testing.
- App Testing: Please complete the [Google questionnaire](#) on the next page to provide your account information.

9/1

Downtime Date

- Update to remote access settings.
- Library URL update.



Phase 1: Single Sign-On (SSO) and System Setup (Deadline: 6/30)

(1) Single Sign-On (SSO) Settings

- Add New Platform URL:
<https://librarycode.airtbooks.com>
- Include New Platform IP: 60.199.165.30

Note: Please refer to the email for the library code.

(2) Provide Test Account Credentials

- Complete the [Google questionnaire](#)
- Provide an account that can be used for connection testing between 7/1 and 8/4

Note: The account is for iRead eBooks' testing only. Assurance letter attached.

(3) Notify Us

- After completing the above settings and submitting the questionnaire, please notify us.

(You may reply to this email or contact your account representative. Thank you for your assistance)

Phase 2: Testing Phase (July 1 to August 31)

Single Sign-On (SSO) Test

7/1 (Tue) - 8/4 (Mon)

Once the test account is received, we will arrange for engineers to complete the single sign-on (SSO) integration for the new platform.

If issues arise during integration or testing, we will contact your IT liaison using the details from the questionnaire to resolve them and ensure smooth access for all institutional accounts.

β Version Feature Testing

8/5 (Tue) - 8/31 (Su)

Starting from August 5, iRead eBooks platform will open the beta version for feature testing. We invite you to experience it firsthand and help us identify any bugs!

- **Platform Testing:** Directly access the dedicated URL for your library:
<https://LibraryCode.airitibooks.com>
- **App Testing:** Please complete the [Google questionnaire](#), and we will grant you testing access.

Note: To prevent users from mistakenly accessing the beta test website, **proxy connections will not be supported** during this version's functionality test. Please refer to the instructions on page 8 for related settings and assist with the update on the scheduled downtime on 9/1.

β Version Feature Testing

August 5 (Tue) to
August 31 (Sun)

Suggested areas to verify during testing:

- ☐ Verify whether all login methods (e.g., on-campus IP authentication, institutional single sign-on) allow users to access and operate the platform without issues.
- ☐ Check if the search functionality helps you find the books that meet your expectations.
- ☐ Check if the platform is easy to use and browse across different devices.
- ☐ Check if the online reading or app download experience is smooth.

Note: All records and data from the beta version testing will be cleared and will not be included in the official statistics. Feel free to use it!



Phase 2: Downtime (September 1)



Confirm that the settings for remote access methods (VPN, PROXY, and EZproxy) have been updated to the new platform version.

域名: airitibooks.com

IP: 60.199.165.30



The old URL for iRead eBooks on the library website should also be replaced with the new platform's dedicated URL for your library!

<https://圖書館簡碼.airitibooks.com>

Note: Please refer to the email for your library code.

Proxy Stanza Configuration (Example: EZproxy)

Title iRead eBooks

URL https://www.airitibooks.com

DJ airitibooks.com

Important! Enable EZproxy to work with your dedicated URL.

Domain www.airitilibrary.com

Domain www.airitiaci.com

Domain www.iread.com.tw

Domain www.ainoscosearch.com

備註:

- To ensure that EZproxy can successfully proxy the "iRead eBooks" service, please assist in adding the new IP address (60.199.165.30) to your EZproxy server's firewall whitelist, if necessary, to allow proper connections from the proxy server to the site.
- If FlySheet is the library system vendor, it will handle the Ezproxy setup on September 1, with no action needed from the library.



Phase 3: Official Launch (September 2)

More Information About the New Platform:

[Complete Upgrade QA Document](#)

[Comparison Table of Old and New Platforms](#)

Contact Information

books@airiti.com

0800-000-747